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W manifestacji wzi´li udzia∏ przedstawiciele miesz-
kaƒców miejscowoÊci po∏o˝onych w obszarze nadwi-
Êlaƒskim, powiatów, aleksandrowskiego, w∏oc∏awskiego
i lipnowskiego. Najliczniejsza grupa by∏a z Nieszawy.
Oto, jak zareagowali  internauci na zapowiedê pikiety,
na portalu: wloclawek.info.pl  „Mam wielkà nadziej´,
˝e przyb´dà nie tylko Nieszawianie i ich sàsiedztwo,
i Ci, których dotyczy zatopienie, ale rzesza ludzi wspie-
rajàca si´ nawzajem w tej inicjatywie. Jeden cz∏owiek
zrobi niewiele, dwóch mo˝e zdzia∏aç coÊ, ale ca∏y t∏um
to ju˝ cuda. Zróbmy wreszcie coÊ!!!” „Popieram ca∏ko-
wicie t´ manifestacj´. Powinno byç jak najwi´cej ludzi.
To jest rzàdowa sprawa a nie tylko Nieszawy i W∏oc∏aw-
ka. Zamiast wyrzucaç pieniàdze na Irak, NATO, Afga-
nistan, zawrotne pensje szefów spó∏ek i akcjonariuszy,
bankowców pogrà˝ajàcych nasz kraj w kryzysie, powin-
ni daç na budow´ stopnia a nie czekaç a˝ b´dzie tysiàce
ofiar z powodu zalania miast.” - Przywiod∏a mnie tu
jako reprezentanta ciechociƒskiej Rady Miejskiej troska
o bezpieczeƒstwo Doliny Ciechocinka. Widz´ szans´
dla tej inwestycji. Budowa stopnia wodnego mi´dzy
Nieszawà a Ciechocinkiem powoli si´ krystalizuje.
Mam nadziej´, ˝e rzàd PO nie b´dzie chowa∏ g∏owy w
piasek, a koncern energetyczny ENERGA b´dzie stara∏
si´ zrealizowaç to przedsi´wzi´cie - podkreÊli∏ ciecho-
ciƒski radny Pawe∏ KanaÊ.  - Wszyscy si´ bojà, ˝e ta ta-
ma nie wytrzyma, ludzie ˝yjà w ciàg∏ym strachu - zazn-
aczy∏a Magdalena Bàdkowska przedstawicielka Bobro-
wnik. Joanna Durniat równie˝ reprezentujàca Bobro-
wniki wspomina∏a panik´, jaka wybuch∏a 17 kwietnia
2007 r., kiedy to na tamie we W∏oc∏awku na skutek
wy∏adowania atmosferycznego w∏àczy∏ si´ samoczynnie
system alarmowy. Przypomnijmy, powtarzany komuni-
kat brzmia∏: „Og∏aszam alarm zwiàzany z awarià zbior-
nika wodnego we W∏oc∏awku. Obowiàzuje opuszczenie
obszaru zagro˝onego”. Napis na jednym z nieszawskich
transparentów brzmia∏: Chcemy ˝yç i mieszkaç bezpie-
cznie. Inny okreÊla∏, kto powinien zajàç si´ tym pro-
blemem: Zostawcie tam´ i Wis∏´ fachowcom! Âwiat
nauki reprezentowa∏ ekolog prof. zw. dr hab. Andrzej
Giziƒski. Manifestacja przebieg∏a pokojowo. Tego
samego dnia, tj. 20 marca w wieczornej audycji TVP3
pod tytu∏em „Rozmowy dnia” goÊci∏ Andrzej Nawrocki
burmistrz Nieszawy. W∏odarz tego miasta przypomnia∏,
i˝ na budow´ nieszawskiego stopnia wodnego musi
byç zgoda rzàdu, wszak przegrodzona zostanie naj-
wi´ksza rzeka w Polsce. -  Minister Ârodowiska silnie
zwiàzany jest z ekologami - doda∏ Andrzej Nawrocki.
Równie˝ 20 marca na stronie internetowej  Ministerstwa

Ârodowiska zosta∏o zamieszczone stanowisko Ministra
Ârodowiska Macieja Nowickiego, w którym czytamy,
i˝:. „Ministerstwo Ârodowiska jest sk∏onne do akceptacji
budowy stopnia wodnego na WiÊle poni˝ej W∏oc∏awka
przez Grup´ Energa S.A., o ile inwestycja ta zostanie
zrealizowana ze Êrodków w∏asnych tego przedsi´bior-
stwa oraz zostanà spe∏nione warunki ochrony Êrodo-
wiska na obszarach NATURA 2000.”  O decyzji koncernu
najpóêniej dowiemy si´ 15 kwietnia br. Minister zazna-
czy∏, ̋ e je˝eli Energa nie podejmie decyzji w tej sprawie
w ustalonym terminie lub jej decyzja b´dzie negatywna,
wówczas zadecyduje o budowie niskiego progu pi´-
trzàcego bezpoÊrednio poni˝ej tamy we W∏oc∏awku.
- Próg pi´trzàcy, co prawda na jakiÊ czas podniesie
stopieƒ bezpieczeƒstwa w∏oc∏awskiego stopnia wodne-
go, ale nie wyeliminuje negatywnych skutków jego
pracy na tereny poni˝ej W∏oc∏awka - podkreÊli∏ bur-
mistrz Nieszawy. - Nie zlikwiduje erozji dennej  Wis∏y.
Wraz z jego budowà zostanà pomini´te potrzeby zak∏a-
dów azotowych zwiàzane ze stabilnym poziomem rze-
ki. Próg pi´trzàcy nie usunie przyczyn, które spowodo-
wa∏y wyciek substancji ropopochodnych z rurociàgów
przebiegajàcych w poprzek Wis∏y ani procesu dalszej
degradacji skarpy wiÊlanej. W dalszym ciàgu nie b´dzie
te˝ mo˝liwa ˝egluga na odcinku Osiek - W∏oc∏awek,
to jest na mi´dzynarodowej drodze wodnej E 40 - za-
znaczy∏ Andrzej Nawrocki.

      Tekst i fot. Wanda Wasicka

Uczestnicy manifestacji. Na pierwszym planie od lewej: Przemys∏aw
Jankowski, wiceburmistrz Nieszawy, Pawe∏ KanaÊ, ciechociƒski
radny i Magdalena Bàdkowska, przedstawicielka Bobrownik
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20 marca 2009 r. na zaporze we W∏oc∏awku, z licznym udzia∏em mediów, odby∏a si´ pokojowa
manifestacja na rzecz budowy nieszawskiego stopnia wodnego. Inicjatorem akcji by∏ Spo∏eczny
Komitet ds. Popierania Budowy Stopnia Wodnego w Nieszawie.


